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Kaj Hansen (DKP): 
Inden vi går til afstemning om dette lov- 

forslag, vil kommunisterne gerne have af- 
klaret et vigtigt spørgsmål. 

I lovens § 3 siges det, at sundhedsstyrel- 
sen fastsætter regler om, hvilke personer eller 
grupper af personer der skal undersøges. Vi 
har i betænkningen anført, at vor medvir- 
ken er under forudsætning af, at der foreta- 
ges regelmæssige helbredsundersøgelser af 
dem, der er beskæftiget ved sundhedsfarlig 
produktion som f. eks. cement-, asbest- og 
støberivirksomheder. Jeg vil gerne spørge 
ministeren, om de her nævnte grupper om- 
fattes af lovens § 3, og om det er sådan, at 
de cirkulæreskrivelser, der jo bliver udsendt, 
når lovforslaget er vedtaget, også gør op- 
mærksom på, at disse grupper er omfattet af 
undersøgelsen. 

Jeg vil gerne sige, at vores endelige stil- 
ling her ved tredje og sidste behandling 
afhænger af det svar, vi får fra ministeren. 

Indenrigsministeren (Egon Jensen): 
Må jeg sige til hr. Kaj Hansen, at der er 

ikke tale om, at man prøver på at undslå sig 
for undersøgelser, men de undersøgelser, 
sundhedsstyrelsen har foretaget, viser, at der 
på de områder, som hr. Kaj Hansen nævner, 
ikke er særlig, om man så må sige, ramte 
områder. Det, det drejer sig om på støberier 
og de andre virksomheder, er anden sygdom, 
som ikke er let at finde ved tuberkuloseun- 
dersøgelser, men hvis der skulle opstå et 
behov for en generel undersøgelse her, så 
er det klart, at vi er velvillige med hen- 
syn til at gøre det. 

Kaj Hansen (DKP): 
Erfaringerne viser, at ved tuberkulo- 

seundersøgelser, gennemlysning af lungerne, 
kan man også opdage andre sygdomme end 
tuberkulose. Netop de grupper, jeg her har 
omtalt, er i meget høj grad udsat for at få 
lungesygdomme, og derfor vil det være rig- 
tigt, at de inddrages under loven. 

Indenrigsministeren (Egon Jensen): 
Jeg skal ikke spille lægevidenskabeligt 

klog, men sundhedsstyrelsen og dem, der 
har forstand på de ting, nævner netop, at 
disse virksomheder ikke er særlig ramt, og 
at de sygdomme, som hr. Kaj Hansen næv- 
ner i forbindelse med støberivirksomhed, 

ikke let lader sig påvise ved en tuberkulo- 
seundersøgelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer; 9 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om mælk 

og konsummælkprodukter. 
(Lovforslag nr. 91. Fremsat 27/2 75. Før- 

ste behandling 10/3 75. Betænkning 16/4 75. 
Anden behandling 22/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
veedtoges enstemmigt med 150 stemmer. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om af- 

gift af ansvarsforsikringer for motorkøretøjer 
m. v. 

(Lovforslag nr. 6. Fremsat 24/1 75. Første 
behandling 3/3 75. Betænkning 22/4 75). 

Der var stillet 7 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sættes til be- 
handling under ét. 

Ove Hansen (S): 
Jeg har ikke mange bemærkninger at gøre 

257 


